
  

                                                           Protokół 

z obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  29 czerwca 2018 roku  

 

  Posiedzenie XXXVII Sesji Rady Gminy Świerzno rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał 

przybyłych na posiedzenie Radnych, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy.  Na 15 osobowy skład 

Rady w posiedzeniu uczestniczy 15 członków. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu. 

Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy – zgłaszam wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do 

porządku posiedzenia dzisiejszej Sesji w punkcie „5 Podjęcie uchwał w sprawie„ 

następujących projektów uchwał: 

a) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świerzno, 

b) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Świerzno, 

c) ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Świerzno miejsc sprzedaży i  podawania 

napojów alkoholowych, 

d) odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na 

terenie Gminy Świerzno, 

e) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Świerzno do 2025 roku.” 

W wyniku głosowania wniosek w sprawie wprowadzenia dodatkowych projektów uchwał 

został przyjęty 15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na Sali. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek posiedzenia XXXVII Sesji Rady 

Gminy wraz z wprowadzonymi zmianami: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum, 

d) przyjęcie protokołu z posiedzenia XXXVI Sesji Rady Gminy Świerzno. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności  między sesjami: 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

3. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok: 

a) odczytanie wniosków z posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok, 

b) odczytanie uchwały Nr CXXII.256.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 



  

Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Świerzno za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2017 rok.  

4. Udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017: 

a) odczytanie wniosku z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2017 rok, 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

w sprawie wydania opinii dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerzno 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2017, 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017. 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świerzno, 

b) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na  terenie 

Gminy Świerzno, 

c) ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Świerzno miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych, 

d) odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na 

terenie Gminy Świerzno, 

e) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Świerzno do 2025 roku”. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie posiedzenia XXXVII Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Odczytany porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad.1.d. przyjęcie protokołu z posiedzenia  XXXVI Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Przewodniczący Rady Gminy – protokół z  XXXVI posiedzenia Rady Gminy był do wglądu 

w biurze Rady Gminy i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Czy są jakieś uwagi? 

Nie widzę. 

W wyniku głosowania protokół z XXXVI posiedzenia Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie, 15 głosami za na 15 Radnych obecnych na sali bez uwag. 

Ad.2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 

Przewodniczący Rady Gminy – informacja Wójta Gminy została przesłana wraz 

z materiałami na sesję, wszelkie zapytania do przedstawionej informacji proszę we wolnych 

wnioskach. 



  

Wójt Gminy – w dniu wczorajszym uczestniczyłem w naradzie dotyczącej 

wyborów do samorządów. Bardziej kwestia dotyczyła porozumienia zobowiązującego Wójta 

do wsparcia Urzędnika Wyborczego. Urzędnikiem wyborczym w naszej Gminie będzie Pani 

Emilia Kajzler. Z bieżących spraw: trwa realizacja projektu budowa oczyszczalni 

przydomowych.  W drodze losowania 11 gospodarstw dodatkowo otrzyma oczyszczalnie. 

W poniedziałek z Panem Skarbnikiem jedziemy do Szczecina podpisać aneks do umowy w tej 

sprawie. W przyszłym tygodniu nastąpi zakończenie I etapu i płatności z tego tytułu. 

Uczestniczyłem w Walnym Zgromadzeniu Lokalnej Grupy Rybackiej. Są środki na 

wysokości 300 tys. zł, ale jeszcze za wcześnie aby o tym mówić, padła propozycja aby 

wykorzystać je na budowę ścieżki rowerowej. Rozmawiałem z Wójtem Rewala, ale oni nie są 

zainteresowani tym tematem. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

W wyniku głosowania informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami została 

przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na Sali (zał. nr  3). 

„Ad. 3. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Świerzno za rok 2017: 

a) odczytanie wniosków z posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu  za 2017 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy 

o przedstawienie wniosków z posiedzeń Komisji odnośnie sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2017 rok. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Służby Zdrowia i Spraw Społecznych – 

członkowie komisji na posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 roku po przeanalizowaniu 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z budżetu  za 2017  wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, informacji o stanie mienia Gminy Świerzno i po wysłuchaniu 

wyjaśnień Skarbnika Gminy pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe oraz 

sprawozdanie  z wykonania budżetu za 2017roku. 

Przewodniczący Komisji Rolno-Budżetowej – Komisja Rolno - Budżetowa na posiedzeniu 

w dniu 28 czerwca 2018 roku przeanalizowała sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 

z wykonania budżetu za 2017 rok, wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

informację o stanie mienia Gminy Świerzno oraz wysłuchała wyjaśnień  Skarbnika Gminy 

i pozytywnie zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania 

finansowego Gminy Świerzno za 2017 r., sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Świerzno za 2017 r, wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, informacji o stanie 



  

mienia Gminy Świerzno i wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika Gminy pozytywnie 

zaopiniowała w/w sprawozdania. 

b) odczytanie Uchwały Nr CXXXII.1256.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia  17 kwietnia 2018 r. w sprawie wydania opinii 

o sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy Świerzno za 2017 r., wraz z informacją 

o stanie mienia komunalnego. 

 Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr CXXXII.1256.2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Świerzno za 2017 r., wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego.  Opinia składu orzekającego jest pozytywna (zał. nr 4). 

c) dyskusja 

Przewodniczący Rady Gminy – otwieram dyskusję dotyczącą sprawozdania finansowego 

i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 rok. 

Pytań i uwag do przedstawionego wyżej sprawozdanie nie wniesiono. 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 r. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/236/2018 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 

rok została przyjęta 14 głosami za,  1 głosie wstrzymującym się, na 15 radnych obecnych na 

sali (zał. nr 5). 

Ad. 4. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok 

a) odczytanie wniosku z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 

Wniosek z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 odczytał Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Dariusz Mądrecki.  Komisja po przenalizowaniu  sprawozdania finansowego Gminy 

Świerzno za 2017 r., sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerzno za 2017 r wraz 

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o tym sprawozdaniu i informacji 

o stanie mienia Gminy Świerzno wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy o udzielenie 

Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 (zał. nr 6). 

b) odczytanie Uchwały Nr CCXXXI.452.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie  z dnia 12 czerwca 2018 r. w sprawie wydania opinii 



  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerzno w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr CCXXXI.452.2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii dotyczącej wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerzno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 (zał. nr 7) . 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytuły wykonania budżetu za rok 2017 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/237/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

absolutorium z tytuły wykonania budżetu za rok 2017 została przyjęta  14 głosami za 

udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za rok 2017, 1 głosie 

przeciw na 15 Radnych  obecnych na sali (zał. nr 8). 

Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świerzno 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Radny W. Kaproń – składam wniosek formalny o obniżenie dodatku specjalnego Wójtowi 

Gminy z 40% proponowanych na 30%. 

Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie wniosek Radnego W. Kapronia 

o obniżenie dodatku specjalnego z 40% na 30%. 

W wyniku głosowania przy 1 głosie za obniżeniem, 1 wstrzymującym się i 13 głosami 

przeciw obniżeniu wniosek upadł. 

Wójt Gminy – dziękuję – na posiedzeniach Komisji mnie nie było, uczestniczyłem 

w Walnym Zgromadzeniu Związku R-XXI. Niektóre Rady odrzucają te projekty uchwał, 

ponieważ dla niektórych Wójtów, Burmistrzów te starty są spore przy poborach 

maksymalnych. Proszę o przegłosowanie tego projektu w takiej wysokości jak jest w tym 

projekcie. 

Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie widzę. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/238/2018 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świerzno została przyjęta przez Radnych 14 głosami 

za, 1 głosie przeciw na 15 Radnych obecnych na sali (zał. nr 9). 

b) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Świerzno 

Projekt przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/239/2018 Rady Gminy Świerzno w sprawie 



  

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Świerzno została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na 

sali (zał. nr 10). 

c) ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Świerzno miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych 

Projekt przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/240/2018 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Świerzno miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych została przyjęta przez Radnych 14 głosami za, na 14 Radnych 

obecnych na sali (zał. nr 11). 

d) odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych 

na terenie Gminy Świerzno.  

Projekt przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Radna L. Sudnik – według tego projektu uchwały alkohol można spożywać tylko w tych 

miejscach wskazanych przez ten projekt. A co z imprezami organizowanymi przez sołectwa. 

Chodzi tutaj o pikniki rodzinne. W Kaleniu będzie taka impreza organizowana i co nie będzie 

można przecież spożywać alkoholu. 

Wójt Gminy – sprawdzimy zasady, jeżeli będzie można poszerzyć te odstępstwa to tak 

zrobimy, a na obecną chwilę wycofuję projekt uchwały w sprawie odstępstwa od zakazu 

spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Świerzno. 

Na wniosek Wójta projekt ww. uchwały został wycofany z obrad. 

W wyniku głosowania projekt uchwały sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Świerzno został wycofany z obrad 

15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. nr 12). 

e) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Świerzno do 2025 roku” 

Projekt przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Prezentację wizualną  strategii przedstawił Wójt Gminy. 

Radna H. Wojciechowska – należałoby wyregulować numerację domów w miejscowościach.  

Obecnie są trudności z ustaleniem numeru i odnalezieniem domu. 

Wójt Gminy – dla nas to nie problem, ale chodzi o mieszkańców. Natomiast możemy 

postawić tabliczki z numerami w danej uliczce. 

Radna H. Wojciechowska – tak jak zrobione jest w Świerznie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/241/2018 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Świerzno do 2025 roku” została przyjęta przez Radnych 



  

15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. nr 13). 

Ad.6. Wolne wnioski. 

Radna H. Wojciechowska – czy są plany zajęć w szkołach prowadzonych w okresie 

wakacyjnym? 

Wójt Gminy – szkoła w Świerznie zajęta przez  „Viva Kultura” plus w Stuchowie 3 

pomieszczenia tam gdzie jest świetlica wiejska. Zajęcia w pozostałych szkołach się nie 

odbywają, nauczyciele na urlopach, trwają drobne remonty. Większą rolę w okresie letnim 

pełnią świetlice wiejskie tam są organizowane zajęcia. W Gostyniu nie ma w tym roku 

kolonii, Pani Dyrektor tłumaczyła, że to przez ten wypadek, który miał miejsce przy szkole 

podczas kolonii w roku ubiegłym. 

Radna H. Wojciechowska – firmy szukają miejsc do spania. 

Wójt Gminy – jeżeli tak jest to możemy przygotować taką bazę noclegową. 

Dyrektorzy szkół mieli przykazane, że mają szukać środków  w okresie wakacyjnym. 

Radny A. Pawlaczyk – są podejmowane działania odnośnie ścieżki rowerowej z Gostynia do 

Pobierowa, czy nie można przedłużyć i robić ją od Sulikowa. W okresie letnim spora grupa 

ludzi jeździ do pracy w Pobierowie. Druga sprawa zorganizowanie bezpiecznego przystanku 

w Sulikowie. 

Wójt Gminy – proponowaliśmy inne miejsce, ale nie zostało przyjęte przez Zarząd Dróg. 

Radny R. Ciślak – na świetlicy w Stuchowie do odbywają się tańce. Jest mały problem, te 

tańce miały się odbywać do 13
30 

a później na świetlicy miały być dzieci, jednakże te zajęcia 

przedłużają się i dzieci nie mogą uczestniczyć w swoich zajęciach. 

Wójt Gminy – były uzgodnienia, że do godziny 14
00 

ze świetlicy korzysta „Viva Kultura”, 

a później już świetlica jest dla dzieci. 

Radny R. Ciślak – nie jest obligatoryjne uczestnictwo w Sesjach Sołtysów ani Dyrektorów? 

Od czasu zmiany Statutu nie ma dyrektorów jednostek ani też sołtysów. 

Wójt Gminy – w okresie letnim jest jedna sesja, od września zobliguję Dyrektorów do 

uczestnictwa w Sesjach, jeżeli będzie poświęcona szkołom lub związana z działalnością 

szkół. 

Radny W. Kaproń – drogi z Gostynia do Pobierowa nie będzie. 

Wójt Gminy – ja nie powiedziałem, że jej nie będzie tylko, że nie otrzymaliśmy środków 

wnioskowanych na tę drogę. 

Radny W. Kaproń – w miejscowości Starza zostały usunięte drzewa, a po nich zostały 

korzenie. 

Wójt Gminy – zostaną usunięte w okresie temu sprzyjającym. 

Radny W. Kaproń – czy droga Krzemykowo-Duniewo będzie realizowana, czy będzie wisiała 



  

tak jak droga Gostyń-Pobierowo? 

Wójt Gminy – czekamy na nabór wniosków w PROWie. Zrobiliśmy wszystko aby otrzymać 

to dofinasowanie. Mamy już koniec czerwca a nabór nie został ogłoszony. Po raz pierwszy 

muszę zrezygnować z dotacji z uwagi na fakt, że inwestycja ma być wykonana do końca 

listopada. Złożymy wniosek jak będzie ogłoszony nabór i to na pewno jeszcze w tym roku. 

Radny W. Kaproń – czy doszło do skutku zamian działki z Firmą Rolgo? 

Wójt Gminy – jeszcze nie, może zdążymy jeszcze w tym roku. Przed podpisaniem aktu 

zostaniecie Państwo poinformowani o ustaleniach. 

Radny W. Kaproń – czy taras szkolny w Stuchowie będzie remontowany? 

Wójt Gminy – budżet Pan zna, czy są w budżecie gminy środki na ten cel? 

Radny W. Kaproń – nie. 

Wójt Gminy – to są koszty, nawet przygotowanie dokumentacji to już jest spory koszt. 

Ponadto trzeba mieć jeszcze zgodę Konserwatora zabytków. 

Radny W. Kaproń – czy jest porozumienie na budowę chodnika w Krzepocinie i Ciesławiu? 

Wójt Gminy – porozumienie jest zrobione, nie ma tylko kwoty. 

Radny W. Kaproń – występowaliśmy o środki do związku R-XXI o środki  na świetlicę 

w Margowie. Czy  otrzymaliśmy środki na to zadanie? 

Wójt Gminy – nie do R-XXI tylko do LGD. Dali nam tylko 24 tys. zł, a to jest mało potrzeba 

jest 200 tys. zł. Tak małą kwota wynika z tego, że my jako gmina wykorzystaliśmy tę pomoc 

publiczną i przez 3 lata gmina jest wyłączona z pomocy. Złożymy wniosek do PROWu na 

budowę świetlicy w Sulikowie i Margowie. Wnioski są pozytywnie zaopiniowane ale 

czekamy na akceptację. Czekają też na zgodę Ministerstwa aby uruchomić całą pulę tych 

środków. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy są jeszcze zapytania lub wnioski. Nie widzę.  

Wobec powyższego Przewodniczący zamknął posiedzenie XXXVII Sesji Rady Gminy, 

uznając porządek obrad za wyczerpany. Posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 16
50

. 

 

Protokołowała:  

Putyrska B.                                                                                             


